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Dagsorden til dialogmøde vedr. Endelavefærgen 

Dato: 6. februar 2023 kl. 14:30 – Endelavevej 5, 8700 Horsens – Jørgens kontor 

Der serveres kaffe/te og kage til mødet 

Mødedeltagere: 

Mike Thygesen 

Karsten Kragh Hansen 

Jørgen Broch 

Anders Bech Frandsen 

Pernille Søndergaard Jensen 

Charlotte List – referent 

 

Dagsorden  

Indhold Referat/aftalt på mødet 
1. Referat fra sidste 

møde 

- Vedr. billetautomat – der er sat skilte op og ændret på teksten i 
Snaptun.  

- Der ser ud til at gå fint med nethandelsvarer – f.eks. 
Nemlig.com.  

- Busrute 104 er stadig ikke sikker – Endelave (og Hjarnø) 
beboerforening har gjort indsigelser alle de steder, det er 
muligt. Weekendafgangene er usikre.  

- Til møde med Færgesekretariatet blev præsentation givet – og 
videre forløb afventer.  

- Vi drøfter igen situationen, hvor alle der har bestilt er 
ankommet et par minutter før afgang – og muligheden for at 
afsejle nogle minutter før for at spare brændstof på 
overgangen. Vi taler om, at emnet kan drøftes på næste 
bestyrelsesmøde i Endelave beboerforening for at høre 
beboernes holdning til emnet. Mike og Karsten tager emnet 
med. Antal minutter for tidligere afsejling drøftes også – forslag 
3 minutter.  

2. Status på 

BEAS/bookingsystem 

- Booking af enkeltbilletter frem for returbilletter. Det ser 
umiddelbart ud til, at det har reduceret antal af 
spøgelsesbilister. Vi fortsætter med denne praksis og tager 
denne praksis op igen ultimo 2023.  

3. Sæson 2023 

 

- Endelave Beboerforening (EBF) anmodede om at 
Endelavefærgen skulle give øge sit årlige tilskud til en 
professionel markedsføringskampagne på kr. 10,000 til kr. 
15.000 på lige fod med Endelave Beboerforening og Endelave 
idrætsforening (EIF) – Beboerforeningen fremførte at det øgede 
markedsføringsbidrag vil tjene sig ind mange gang i form af 
flere passager og håbede på Færgeledelsens opbakning på lige 
fod med EIF og EBF  – Færgeledelsen kunne ikke imødekomme 
dette ønske og tilskuddet fortsætter uændret på kr. 10.000,00. 

- I år sejles sommerferieturene i 7 uger (der er 7 ugers skoleferie 
i år).  

4. Opfølgning på 

ændring af sejlplan! 

- Se punkt 5 i referatet fra 14/11-2022. Ønsket ændres til: ønske 
om fast ugentlig afgang 9:45. Mike Thygesen erkendte at han 
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ved en fejl ikke havde fået videregivet de aftalte ønsker fra 
Endelave Beboerforening således at de aftalt ændringer ikke 
opfylder det behov som Endelavitterne (vi har mange ældre 
medborgere for hvem ventetiden er alt for lang) har for at 
kunne komme over til behandling mm. med færgen fra 
Endelave 09:45 og retur igen 14:30.  

- Vi drøfter tirsdag hver 14. dag – hvor reparationer kan udføres 
mens færgen ligger ved færgelejet i Snaptun i nogle timer. Mike 
spørger, hvorfor reparationer ikke kan ske under overfarten. 
Anders fortæller, at nogle arbejder tager kort tid – og hvis en 
håndværker skal med til øen og retur, så bliver omkostningerne 
øget væsentligt. Der er også reparationer, der kræver at færgen 
ligger stille.  

- Vi taler om en løsning med én ugentlig dag med 4 ture 
(torsdage) og en anden ugentlig dag med 2 ture (onsdage).  
Mike tager punktet med til bestyrelsesmødet til godkendelse. 
Vi taler om, at ændringen kan træde i kraft fra uge 33 2023.  

5. Mulighed for 

fleksibel ændring af 

afgange ifht. 

Stormvejrsafbud for 

at sikre at flest 

mulige kan komme 

til og fra Endelave  

- Der forespørges vedr. en løsning, hvor vi kan lave en 
nødsejlplan i tidsrum, der er mulig op til eller efter storm. 
Anders fortæller, at det gøres også nu, hvis det er muligt i 
forhold til overenskomster, krav til hviletider mv. Eksempel hvis 
en aftenafgang sejles, så skal morgenafgangen næste dag 
aflyses. Der er desuden flere andre ting i spil f.eks. 
besætningens certifikater, hvis reglerne brydes.   

- Endelaves beboere er 100 % afhængige af at kunne til og fra 
Endelave med Færgen – Vi opfodrer færgen til at udvise mere 
fleksibilitet ved stormvejrsafbud ved at ændre sejlplanen – 
såfremt det strider mod de gældende regler (overenskomst 
mm) beder vi færgeledelsen undersøge betingelserne for 
dispensation hos myndighederne i disse nødsituationer, hvor 
især ældre medborgere lider under ikke at kunne komme hjem 
i flere dage. 

6. Nyt fra 

beboerforeningen 

- 19/1-23 blev afholdt en energidag – både klimamæssig tilgang 
og forsyningssikkerhed. Det ser ud til at nogle unge studerende 
fra Ålborg universitet vil se på sagen.  

- Generalforsamling 18/2-23. Der er god opbakning.  
- Endelave Kro Aps. er i gang med at sælge flere anparter for at 

sikre Kroens fremtid. – Der arbejdes forsat med at finde nye 
forpagterne til den kommende sæson – der har været flere 
interesserede, men der er ikke noget på plads endnu.  

- Lægeurtehaven har fundet en forpagter til den kommende 
sæson 

- Havne grillen er sat til salg, men vil blive videreført af de 
bestående ejere i den kommende sæson såfremt den ikke har 
fundet en ny ejer.   

7. Nyt fra færgen  

 

- Der skal ske diverse renoveringsarbejder i havnen i Snaptun, 
mens færgen er i dok. Meldingerne er, at det ikke skulle komme 
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til at berøre færgeplanen. Hvis det viser sig anderledes, så gives 
info.  

- Budget for næste dok er 7,3 mio. kr. Og det er kun til 
nødvendige opgaver, der lovpligtig skal løses. Bertha K sejler i 
dokperioden.  

- Der er ingen ændringer på personalesiden.  
8. Evt.  - Mike nævner det spændende arbejde med forundersøgelse 

vedr. ny færge. Sagen fremlægges nu politisk inkl. økonomi 
vedr. landanlæg. Vi taler om udmeldinger til øen og 
besætningen. Pt. ligger mange beslutningsfaser ud i fremtiden. 
Der informeres, når der er vedtaget nyt.  

9. Næste møde - Mandag 15. maj 2023 kl. 14:30 – Endelavevej 5 

 


